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Omluva Redakční rady 
 
V posledním čísle časopisu Co? 
v Hlušovicích nám vypadla jména těch, 
kteří pomáhali při úklidu věžní prostory 
kostela. Ještě jednou se omlouváme a zde 
napravujeme: 
 
Poděkování za obětavou pomoc patří p. 
Zimmerovi, p. Jančářovi a p. Kouřilovi, 
kteří se zúčastnili vždy, když bylo potřeba. 
Dík patří i ostatním: p. Gecovi, p. 
Velenovi, p. Zacpalovi, p. Adamovskému, 
p. Mrákavovi, p. Stachovi, p. Tichému i p. 
Navrátilovi, kteří podle svých možností 
pomohli třeba jen jednou. 
 
Oprava - Květiny pro Hlušovice: 
 
V roce 2006 bylo ozdobeno celkem 150 
oken hlušovických domácností. 
 
 
 

 

 
 
 
 

SSSLLLOOOVVVOOO   SSSTTTAAARRROOOSSSTTTYYY   
 
Nové zastupitelstvo obce Hlušovice 
 
Nově zvolení zastupitelé obce Hlušovice pro volební období 
2006 – 2010 se poprvé sešli na ustavujícím zasedání dne 
13.11.2006. Po složení zákonem předepsaného slibu člena 
zastupitelstva byl volen starosta a místostarosta obce. 
Zastupitelé zvolili aklamaci jako způsob volby. 
 
Starostou obce byl opět zvolen ing. Augustin Gec. 
Místostarostové byli navrženi a zvoleni dva – Jaroslava 
Zacpalová a ing. Zbyněk Müller. 
V průběhu zasedání byly zvoleny a ustanoveny také výbory a 
komise zastupitelstva : 
 
Finanční výbor Rostislav Sudolský – předseda, 
  Jaroslava Kačerová z Bohuňovic, 
  Anežka Kouřilová. 
Kontrolní výbor Jan Škrdlík – předseda, 
  Zdeněk Malének, 
  Marie Hradilová. 
 
Zastupitelstvo ustanovilo zatím dvě komise, které mohou být dle 
potřeby doplněny o další : 
Sociální komise Marie Hradilová – předsedkyně, 
  Hana Zeizingerová, 
  Božena Illová. 
Komise pro kulturu a sport  Jaroslava Zacpalová – předsedkyně, 

Marcela Římská, Miroslav Klobouček, Anežka 
Kouřilová, Lenka Kloboučková, Markéta 
Dejmalová, Pavel Adamovský, Hana 
Bukovanská 

Redakční rada časopisu CO? v Hlušovicích zůstala nezměněna.  
 
Zastupitelstvo s nově zvolenými funkcionáři neprodleně zahájilo 
svou práci na běžných úkolech i na naplňování bodů volebního 
programu. 

        Ing. Augustin Gec, starosta 
 
 
 
 

Prosinec 2006 
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ZZZEEE   ŽŽŽIIIVVVOOOTTTAAA   OOOBBBCCCEEE   
 
PŘEDSTAVENÍ NOVÉHO ZASTUPITELSTVA  

 
Vzhledem k tomu, že v zastupitelstvu obce se 
vyskytla nová jména a že dnes už polovina obce je 
tvořena novými občany, redakční rada časopisu 
položila nově zvoleným zastupitelům několik otázek, 
které by jednotlivé zastupitele blížeji představily.  
 
Položené otázky : 
 
1. Můžete se nám představit? 
2. S jakými představami začínáte svou práci 

v zastupitelstvu? 
3. Jaké je Vaše životní motto? 
 
Ing. Augustin Gec 
1. Jsem podnikatel ve stavebnictví a 

potravinářském průmyslu. Starosta obce od roku 
1994. 

2. Pokračovat v další práci na rozvoji a rozkvětu 
obce Hlušovice. 

3. Krásné je žít……. 
 
Ing. Zbyněk Müller 
1. V profesním životě jsem jednatelem poradenské 

firmy, která připravuje zejména pro města a obce 
v našem kraji projekty pro financování 
z dotačních programů, evropských fondů. Ve 
volném čase se věnuji sportu – fotbal, tenis, kolo 
a v zimě lyžování. Přestože jsem původně 
z Olomouce (jako většina dnešních nových 
obyvatel), mám k Hlušovicím vztah od mala, 
když jsme zde trávili na zahradě víkendy i 
prázdniny. 

2. Vše souvisí s mojí hlavní prací. Během té 
jednám v podstatě denně se starosty měst a 
obcí, se kterými řeším jejich starosti s realizací 
různých investičních záměrů. To mi dává 
možnosti srovnání i inspiraci, co vše a jak řešit i 
v Hlušovicích. Zde se již mnohé za minulá 
období udělalo a rád bych tedy během tohoto 
volebního období byl rovněž u přípravy a 
následně i realizace více našich konkrétních 
projektů, které pozitivně ovlivní život v obci. 

3. Mám, snad i několik, ale rád bych si je nechal 
pro sebe. 

 
Jaroslava Zacpalová 
1. Pracuji ve velké nadnárodní společnosti v oblasti 

energetiky s francouzským kapitálem.  Ač jsem 
svá vysokoškolská studia započala na ÚP 
v Olomouci, ukončila jsem je na francouzské 
univerzitě. To je také důvod, proč před mým 
jménem nenajdete titul. Ve Francii se tituly 

prostě nepoužívají. Rovněž se zabývám překlady a 
tlumočením. 

2.  V Hlušovicích bydlíme od konce roku 2002.  A 
jejímu příjemnému okolí jsme podlehli už od prvních 
dnů. Proto bych velmi ráda svými profesními a 
osobními zkušenostmi přispěla k tomu, aby obec 
Hlušovice nebyla jen místem k přenocování, ale i 
k místem k životu, sportování a zábavy.  Obec se 
rozrůstá velmi rychlým tempem a pro naše děti by 
měla být již symbolem milého domova. 

3. V mé mysli se v tuto chvíli rojí mnoho nádherných 
mott, vyslovených nejskromnějšími a přitom 
nejskvělejšími duchovními osobnostmi všech dob. 
Tak aspoň jedno z nich vyslovené usměvavým 
Dalajlámou:  
„ Jaký je smysl života? Být šťasný a užitečný.“ 

 
Marie Hradilová 
1. Jsem v důchodu. 
2. V zastupitelstvu jsem proto, abych mohla 

pokračovat v sociální komisi. A pomáhat starším 
lidem. 

3. Co můžeš udělat dnes, neodkládej na zítřek. 
 
Anežka Kouřilová 
1. Jsem v důchodu. Jsem členkou Pastorační rady při 

farním úřadě v Bohuňovicích. Komukoliv 
zprostředkuji kontakt s farním úřadem. 

2. Chci pomáhat při obnově tradic, při kulturních a 
společenských akcích ve spolupráci se seniory i 
mladými. 

3. Už rodiče mi vštěpovali, pracuj tak, ať se nikdy za 
svou práci nemusíš stydět. 

 
Rostislav Sudolský 
1. Od roku 1999 podnikám v oblasti výroby řeziva 

v Hlušovicích a dva roky zde trvale bydlím. Mám 
rád cestování a sportovní aktivity všeho druhu 
(kolo, tenis, snowboard, běžky). Poslouchám 
rockovou hudbu a zajímá mě historie. 

2. V zastupitelstvu bych chtěl pomoci s rozvojem obce 
v oblasti infrastruktury, životního prostředí a 
volnočasových aktivit. Chci také hájit zájmy 
podnikatelů, kteří k obci a  jejim občanům, budou 
přistupovat korektně. 

3. Mé životní motto je opravdu klasické: „Bez práce 
nejsou koláče.“ 

 
Jan Škrdlík 
1. Od roku 1999 podnikám v oblasti elektroenergetiky. 

V Hlušovicích trvale bydlím 9 let. Mám rád 
cestování,lyžování a myslivost 

2. V zastupitelstvu chci pomoci s  rozvojem obce - 
infrastruktury, elektroúdržby,  elektroenergetiky.  
Chci hájit zájmy spoluobčanů při návrzích a 
připomínkách k naší obci. 

3. Mé motto: Když můžu rád pomůžu 
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VOLEBNÍ PROGRAM NOVÉHO 
ZASTUPITELSTVA OBCE HLUŠOVICE  

PRO OBDOBÍ 2006 – 2010 
 
Nově zvolené zastupitelstvo chce pokračovat 
v dosavadním úspěšném rozvoji obce, a zejména  
další růst obce a její vybavenosti, zvyšování kvality 
bydlení a životního prostředí v obci, podporu 
spolkové, sportovní a kulturní činnosti. 
Tyto základní principy chce podpořit následujícím 
programem pro volební období 2006 – 2010 : 
 
Vypracování dlouhodobého plánu rozvoje obce 
 
☺ Tento plán by měl obsáhnout časové období do 
roku 2020. K přípravě tohoto plánu budou přizváni 
všichni občani Hlušovic. Jeho závěry se projeví 
v připravované změně  územního plánu obce.  
 
Rozšíření občanské vybavenosti 
v Rekonstrukce klubovny na společenskou 

místnost pro spolkovou činnost. Její součástí 
bude i       vybudování hygienického zařízení 
společného i pro rekonstruovanou knihovnou. 
Vzniknou tak prostory pro schůzování spolků, 
kurzy, přednášky, společenská setkání a p. 

v Doplnění výbavy sportovního areálu o další prvky 
– hřiště pro malou kopanou, výsadba živého 
plotu u cesty a další drobné úpravy. 

 
Komunikace 
v Rekonstrukce komunikace od domu p. Malénka 

po křižovatku u akátu. 
v Výstavba místní komunikace na místě polní 

cesty křižovatka u akátu směrem k pískovně. 
v Výstavba komunikace akát most přes Trusovku  
v Dokončení výstavy chodníků v Loučkách. 
v Zajištění obou ostrých zatáček v obci proti 

výjezdu dopravních prostředků. 
v Instalace retardérů na nových místních 

komunikacích. 
 
Vodní hospodářství 
v Příprava výstavby vodovodu  
v Rekonstrukce rybníku včetně přívodu a odvodu 

vody. 
v Zajištění oprávněné osoby pro provozování 

tlakové kanalizace. Zajištění běžných a       
pravidelných oprav a revizí této kanalizace. 

v Oprava protipovodňové klapky na Trusovickém 
potoku. 

 
Odpadové hospodářství 
v Zajištění sběru biologického odpadu. 
v Doplnění  nádob na tříděný odpad. Řešení 

esteticky příznivějšího vzhledu stanovišť       
kontejnerů. 

 
 
 

Elektrické rozvody 
v Přeložka vzdušného vedení vysokého napětí od 

cyklistické stezky k Trusovickému potoku, která 
umožní výstavbu v dalších rozvojových plochách dle 
územního plánu. 

 
Opravy pomníků 
v Oprava pomníku Rudé armády a jeho okolí. 
v Oprava kříže na hřbitově. 
v Oprava fasády barokní boží muky u cesty k Dolanům. 
 
Výsadby zeleně 
v Vypracování generelu krajinářských úprav v katastru 

obce Hlušovic a postupné zpracovávání projektů 
jednotlivých částí výsadeb v obci i okolí. 

v Každoroční postupné výsadby dle přijatých projektů a 
jejich údržba. 

 
Informace 
v Čtvrtletník CO? v Hlušovicích bude i nadále 

distribuován do domácností obce. 
v www stránky obce Hlušovice budou dále zkvalitněny 

a pravidelně aktualizovány. 
 
Podpora spolkové činnosti 
v Podpora spolků a organizování volného času dětí a 

dospělých. 
v Podpora místních vzdělávacích akcí. 
 
Dohled nad čistotou a pořádkem v obci   
v Dohled nad pořádkem na staveništích v obci zejména 

v nových lokalitách 
v Dohled nad udržováním a čistoty veřejného 

prostranství a zelených ploch (např. dětské hřiště 
apod.) 

 
Účast v soutěži Vesnice roku  
 
Spolupráce obce s okolím 
v Účast obce v mikroregionech Olomoucko a 

Šternbersko. 
v Spolupráce se sousedními obcemi v rámci Obecně 

prospěšné společnosti Haná pod  Jedovou. 
v Propagace obce jejího pozitivního obrazu 
 
 

OZNÁMENÍ ZASTUPITELSTVA 
 
Sociální komise v Hlušovicích oznamuje, že by chtěla 
obnovit v časopise zveřejňování narození dětí, jubilea a 
úmrtí. Kdo z občanů by nechtěl data zveřejnit, ohlásí tuto 
skutečnost na OÚ. Chtěli bychom 2x ročně přivítat nově 
narozené občánky. 
 
Upozorňujeme občany, aby neparkovali ve vjezdech, které 
jsou součástí chodníků, a na obecních  zelených pásech. 
V opačném případě se totiž dopouštějí přestupku, který by 
se měl řešit  předvoláním na OÚ.  
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MALÁ KOPANÁ 

 
Blesk Hlušovice – mužstvo malé 
kopané sehrálo v srpnu svůj první 
zápas. Kdo se zajímá o malou kopanou 

nebo o sport vůbec, mohl na internetových stránkách 
naší obce sledovat kdy, kde a s kým se naši fotbalisti 
utkají, jak uspěli. Chtěli byste se dozvědět něco ze 
zákulisí místní malé kopané? Přečtěte si následující 
rozhovor. Ptali jsme se Miroslava Kloboučka a Petra 
Volka. 
 
Kdo první přišel s nápadem založit fotbalový 
tým? ( Slovo si vzal Petr Volek. ) 
Před dvěma roky jsem se o tom začal bavit 
s Lukášem Herentinem. Jen tak mezi sebou jsme to 
probírali, bylo zatím málo lidí, kteří by do toho šli. Až 
po dvou letech to vykrystalizovalo a vznikla skupina, 
která měla zájem dát se do toho. 
 
Jak jste se dostali do soutěže?  
Mirek Klobouček zjistil vše co je potřeba, co náleží 
k přihlášení do soutěže a začal to vyřizovat. Dostal 
úkol, zvládl ho dobře a tak se teď stará o 
administrativu našeho mužstva. Zaplatili jsme roční 
poplatek, registrovali jsme se u Sdružení futsalových 
mužstev Olomouc (SFMO), přispěli jsme si penězi 
vydělanými při sběru starého železa. 
 
Jaká byla vaše první sezóna? (Odpovídal Mirek 
Klobouček ) 
Mluvíme pouze o její skončené podzimní části. 
V průměru to byla celkem úspěšná část s ohledem na 
podmínky, ve kterých jsme soutěž rozjeli – bez 
vlastního hřiště, bez tréninku, na domácí zápasy jsme 
dojížděli na hřiště Mila ( Nové Sady ). Sehráli jsme 
zápasy podařené i nepodařené, takže s  9. místem ze 
čtrnácti mužstev jsme ve výsledku spokojeni. 
Podrobněji můžete sledovat tabulky, výsledky i 
rozlosování našeho mužstva ve 4.lize, skupině F na 
webových stránkách www.sfmo.cz . 
 
Kdo byl asi tak nejlepším hráčem uplynulé 
podzimní části? (Petr Volek i Mirek Klobouček se 
navzájem doplňovali ) 
Je to dost krátká doba, aby se vyhlašovali nejlepší 
hráči. Je dobré, že jsme se dali dohromady jako tým,  
že se kolektiv  sehrává. Výkony byly střídavé. Spíš až 
po ukončení sezóny bychom mohli mluvit o nejlepším 
hráči. 
 
A co jarní půle sezóny? Kam byste to chtěli 
dotáhnout? 
Už v lednu, než začne jarní část, se budeme 
připravovat v hale, aby nám stouplo sebevědomí. 
Také máme v hledáčku další dva hráče na posílení 
kádru. Chceme získat co nejvíc bodů, aby mužstvo 
stoupalo k vyšším příčkám. Rozhodně nechceme 
spadnout pod 9. místo po podzimu. Přinejhorším 
bychom chtěli toto 9. místo udržet. 

Kdy nás pozvete na první utkání tady 
v Hlušovicích? 
To závisí na stavu nového hřiště. Co dovolí počasí, 
jestli tráva dobře poroste a bude se sekat. Nesmí se 
to uspěchat, aby se hřiště nezničilo. Mohli bychom 
uvažovat o srpnu, kdy bychom chtěli hřiště slavnostně 
otevřít za účasti několika týmů složených výhradně 
z občanů Hlušovic. Zahrát by si mohli fotbalisti i 
nefotbalisti, děti i ženy. Nezapomeneme ani na 
bohaté občerstvení. 
Novou sezonu, její podzimní část, pokud bude tráva 
způsobilá a někdo nám ji nebude ničit autem nebo 
jiným způsobem, bychom chtěli začít už na našem 
hřišti. 
 
Děkuji za příjemné posezení a povídání si. Do jarní 
části vám přejeme hodně úspěchů, ať vystoupáte co 
nejvýše. 

 Markéta Dejmalová, Jaroslava Zacpalová 
 
 

PŘEDVÁNOČNÍ AKCE  
 

Dílnička „KREATIV“ 
 
Dny se nezadržitelně krátí, nastává období 
dlouhých, zimních večerů. Jak se při nich 
zabavit? Četbou knížky, časopisu nebo 

koukáním na televizi? Co si třeba něco pěkného 
vyrobit, setkat se přitom se známými a popovídat si? 
To vše by mohla splňovat Dílnička „KREATIV“. 
 
Poprvé jsme se v ní sešly ve čtvrtek 16.listopadu 
2006. Potkaly se tu maminky, babičky i tety, jejich 
děti, vnučky i neteře. Náplní bylo zdobení svíček, blíží 
se nám totiž vánoční svátky. Celou Dílničku vedla 
Lenka Kloboučková, která čerpá ze spousty 
zajímavých nápadů pro šikovné ruce a mnohé z nich 
má i vyzkoušené. Můžeme vzpomenout na zdobení 
květináčků ( zvonečků ) ubrouskovou technikou při 
příležitosti Slavnosti svěcení zvonu, kde nám poprvé 
představila jednu z technik, kterou ovládá. Vraťme se 
však zpátky do Dílničky. I v ní se ke zdobení svíček 
používaly ubrousky, tentokrát s vánočními motivy. 
Pomocí speciálního lepidla se vystřižené motivy lepily 
na svíčky. Na jiné svíčky se zase nalepovaly zlaté 
šablonky různých tvarů. Takové vlastnoručně 
nazdobené svíčky potěší nejen ty, co si je sami 
vyrobily, ale možná se dostanou jako dárek pod 
vánoční stromeček a potěší toho, kdo je nám blízký a 
koho máme rádi. 
 
Záměrem Dílničky bylo zkrátit si jeden z mnoha 
podzimních večerů, strávit tento čas příjemně a 
tvořivě. Byla jsem překvapená, jaký byl o Dílničku 
zájem a troufám si tvrdit, že většina z ní odcházela 
domů spokojená.  

Pokračování na straně 5 

http://www.sfmo.cz
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Pokračování ze strany 4 
 
Myslím si, že až si pro nás Lenka nachystá další 
zajímavou a tvořivou činnost, bude Dílnička 
„KREATIV“ opět hojně navštívená. Domů si z ní 
budeme opět odnášet podařené výrobky, ale také 
dobrý pocit, že jsme spolu s dětmi něco pěkného 
dokázaly vytvořit. 
 
Pokud chcete shlédnout fotografie z této akce, 
podívejte se na internetové stránky naší obce do 
rubriky Fotogalerie.   
        

Markéta Dejmalová 
 
 
Perníčky 

 
Po loňském úspěchu při veřejném pečení a 
zdobení perníčků se výbor seniorů rozhodl tuto akci 
letos zopakovat. 24.listopadu se sešlo v Kulturním 
domě asi  30 zájemců, kteří měli možnost přiučit 
se, podělit se se svými zkušenostmi nebo jen tak 
odkoukat motivy a techniku zdobení. Paní 
Lorencová a Chytilová vypracovaly doma těsto, 
připravené k vykrajování a pečení. Mimo toho bylo 
na další těsta spotřebováno 4 kg mouky, ½ kg 
medu, 3 kg cukru a další potřebné ingredience. Sál 
se proměnil v cukrářskou provozovnu, kde byly 
vykrajovány figurky, v kuchyňce upečeny a 
následně všechny vyzdobeny kornoutkovou 
technikou. Velmi pilně pracovaly menší i větší děti, 
nestárnoucí babičky i maminky s kočárkem. Škoda 
jen, že se nezúčastnilo více zkušených kuchařek 
z řad seniorů. I tak byla při šálku kávy nebo čaje 
nálada výborná, podbarvená vánočními koledami. 
Každý účastník zaplatil vstupné 20Kč a při odchodu 
dostal tácek plný drobných perníčků. Zbylé 
perníčky byly rozdány účinkujícím dětem při 
posezení seniorů a přidány do tomboly. 
Předvánoční akce byla opět úspěšná a věřím, že 
se stane každoroční tradicí. 

Anežka Kouřilová 
 

Mikulášská nadílka 
 
V sobotu 9.12.2006 dopoledne 
jsem byl s maminkou v kulturním 
domě pomáhat s výzdobou na 
Mikulášskou nadílku. Ve dvě 
hodiny odpoledne jsem přišel na 
začátek programu. Než program 

začal, mohl jsem si prohlédnout výkresy, které 
malovaly děti z naší školky.  
První v programu vystupovala mateřská škola a 
potom se nám předvedl kouzelník. Divil jsem se, 
jak mu to všechno jde a velmi mě to zabavilo.  
 
 

 
 
A konečně přišla ta chvíle, kterou všichni očekávali – 
mikulášská nadílka. Navštívil nás Mikuláš, anděl a čerti, 
kteří nesli plný koš dobrot. Mikuláš si volal děti po 
jednom a za přednesenou básničku jim dával balíčky. 
Čerti si naštěstí nikoho neodnesli, protože největší 
zlobivci  se asi  nedostavili. Potom jsme se bavili 
soutěžemi a pak jsme se pomalu rozcházeli domů. Celý 
program se mi moc líbil a doufám, že k nám Mikuláš 
přijde i příští rok, zase s jiným překvapením. 

 
Miroslav Klobouček, junior 

 
Poděkování 
Spolek žen Hlušovice, který Mikulášskou nadílku pro 
děti uspořádal, tímto děkuje obci Hlušovice za 
poskytnuté balíčky a prostory, rovněž sponzorům akce: 
Blesk Jan Škrdlík, Dřevovýroba Meissel, FOKOS – 
výroba kuchyní, Potraviny ROVO paní Volkové, 
Stavitelství Pospíšil, firma SUDOLSKY. Dále děkujeme 
paní Anežce Kouřilové za zajištění ornátu pro Mikuláše. 
Také bychom chtěli poděkovat těm, kteří na místě 
přiložili ruku k dílu, aby akce proběhla, co nejlépe, a to 
zejména: Květě Kouřilové, Miroslavu Kloboučkovi, 
Františku Michlovi, Milanu Zdařilovi. Zvláštní 
poděkování patří představitelům hlavních postav 
Mikuláše, anděla a  dvou čertů: Pavlovi Zacpalovi, 
Bibiáně Hovancové, Honzovi  Lorencovi a Zuzaně 
Novotné. Ti všichni totiž přispěli k tomu, že se naše děti 
tak báječně bavily.  

Jaroslava Zacpalová 
 
 

PŘICHÁZÍ VÁNOČNÍ ČAS …………. 
 
Pozvánka do Betléma 

 
Za několik opravdu těch 
nejkratších dní v roce přijde 
Ježíšek. Budou se zpívat 
koledy, rozdávat dárky, 
úsměvy a přání. 
 
 
Půjdem spolu do Betléma … zve jedna z koled. 
Nemusíte ale cestovat až do Izraele, stačí když 
navštívíte jesličky v kostele. I v místním kostele najdete 
symbol Vánoc. Kostel je otevřen asi 20 minut před 
bohoslužbou. Sváteční mše bude 25.12., 26.12. a 1.1. 
v 11 hodin dopoledne a 30.12. v 17 hodin večer. 
Prohlídka betléma bude umožněna 26.12. od 14 do 16 
hodin a krátce před a po bohoslužbách. Při mši svaté, 
prosím, nerušte prohlídkou! Kdo by se chtěl do kostela 
na betlém podívat mimo tyto příležitosti, můžete se 
domluvit s paní Kouřilovou, č.p. 66. Prohlubte si 
atmosféru Vánoc. Vítáni jsou všichni, děti i dospělí. 
 

Anežka Kouřilová 
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ZE ŽIVOTA NEJMENŠÍCH 

 
Už se zase těšíme na Ježíška. 

 
I když to tak venku nevypadá, už je tady 
zase sváteční doba Adventu. Znovu, 
jako každý rok, propadneme kouzlu 
předvánoční atmosféry, tomu sladkému 
a tajemnému těšení se na příchod 

Mikuláše a Ježíška, na vůni vánočního cukroví a 
televizní pohádky. 
 
My v naší mateřské škole se s dětmi na toto období 
dlouho těšíme a snažíme se hodně si to užít. 
Společně s dětmi postupně vyměníme podzimní 
dekorace v celé budově školy za výzdobu 
mikulášskou a vánoční. Na chodbě na okně máme 
mikulášskou výzdobu se svíčkami, které v přítmí 
chodby v dětech probouzejí fantazii a připomínají: 
„Buď hodný, brzy přijde Mikuláš s čertem.“ Děti malují 
a vystřihují Mikuláše, čerty, anděly, vystřihují a zdobí 
různými technikami „mikulášské punčochy“, 
z proužků barevných papírů slepují „čertovské 
řetězy“. 
 
Současně se připravujeme na besídku, učíme se 
básně, písně, tanečky zaměřené na vánoční období. 
V pátek 8.12. 2006 vystoupí naše děti na 
mikulášském posezení v kulturním domě pro 
důchodce. V sobotu 9.12. 2006 děti vystoupí na 
mikulášské nadílce v kulturním domě, pořádané 
spolkem místních žen pro děti a rodiče. 
 
A když budou děti hodné, určitě jim něco nechá 
Mikuláš i za oknem v mateřské škole. A potom už 
budeme čekat na příchod Ježíška. V naší mateřské 
škole si děti zdobí stromeček samy, vyrábí vánoční 
ozdoby, pečeme perníčky, píšeme Ježíškovi dopis za 
okno a trochu dříve než doma budou mít děti pod 
stromečkem nadílku hraček. 
 
Ještě před Štědrým dnem se rodiče sejdou 
v mateřské škole na malém vánočním posezení. 
Děti se pochlubí, jaké se naučily básničky, písničky, 
koledy, jak si nazdobily stromeček, jaké mají nové 
hračky a připraví rodičům malé pohoštění. Maminky 
si na chvíli odpočinou od předvánočního shonu, 
vymění si recepty na pečení  nebo přinesou ochutnat 
napečené cukroví. Letos připravujeme novinku – 
požádáme rodiče, aby pomohli svým dětem připravit 
malé dárečky pro jejich kamarády a na tomto 
posezení si je rozdáme. Vždyť není nic krásnějšího 
než rozzářené dětské oči – a někdy stačí tak málo. 
 
Letos jsme se také s dětmi zúčastnili celostátní 
soutěže „Česko kreslí Ježíška“. Dali jsme dětem za 
úkol nakreslit, jak si představují Ježíška. Nebyl to 
úkol lehký, neboť kdo z nás ví, jak Ježíšek vypadá. 
Každý si ho představuje trochu jinak, jeho představa 

je ovlivněna rodinou, ale i prostředím, ve kterém dítě 
žije. Dnešní děti si ho bohužel představují asi jako 
Santa Clause. Ale proč nám stále někdo vnucuje cizí 
představy, jednou Dědu Mráze, podruhé Santa 
Clause. Nenechme si vzít našeho Mikuláše a Ježíška. 
Proč i ten Mikuláš, který se někde objeví na obrázku, 
musí mít červený plášť a čepici, když všichni víme, že 
pravý Mikuláš má bílozlaté roucho. Proto jsme vybrali 
několik zdařilých dětských obrázků a poslali je do 
soutěže. Nečekáme, že něco vyhrajeme, ale připadá 
nám to jako dobrý nápad. 
 
Na závěr přejeme všem dětem, rodičům i ostatním 
občanům příjemné a ničím nerušené prožití 
svátečních dnů v rodinném kruhu. 
 

Milada Tichá 
 

ZE ŽIVOTA SENIORŮ 
 
Z klubu hlušovických seniorů 
 
Ani čtvrté čtvrtletí tohoto roku se neobešlo bez 
smutné povinnosti rozloučení se s našimi členkami, 
sousedkami a přítelkyněmi – s paní Ludmilou 
TEPLOU, která zemřela dne 21.října 2006 po delší 
nemoci ve věku úctyhodných 90 roků svého života. 
 
S paní Lubomírou CHLEBKOVOU jsme se rozloučili 
dne 30.listopadu t.r. její život byl završen dne 
23.listopadu 2006 po závažné operaci, kterou před 
rokem postoupila. Obě si zaslouží naši upřímnou úctu 
s poděkováním za prokazovanou aktivitu v době 
svého žití, stejně tak i trvalou vzpomínku po jejich 
odchodu. 
 
Celá naše klubová činnost byla zaměřena na 
prosincové mikulášské setkání, které jsme 
naplánovali a také uskutečnili v pátek dne 8. prosince 
2006. 
Před touto akcí si nejen seniorky prověřily a 
zopakovaly své dovednosti v pečení vánočních 
perníčků, které jistě každá uplatní doma pro sváteční 
vánoční stůl. Svou kulinářskou a můžeme směle říci i 
uměleckou dovedností se okázale pochlubily na 
mikulášském posezení, kde nejen perníčky, ale také 
zákusky byly součástí poskytovaného občerstvení pro 
všechny přítomné. Ve výboru klubu byly včas 
rozděleny povinnosti, požadavky, organizační 
náležitosti tak, aby program tohoto slavnostního 
posezení byl beze zbytku naplněn ku spokojenosti 
organizátorů, tak i všech členů klubu a pozvaných. Je 
potěšitelné, že našeho mikulášského posezení se 
zúčastnili zastupitelé našeho Obecního úřadu. 
Zahájení  byla přítomna místostarostka OÚ paní 
Jaroslava Zacpalová, kterou v závěru vystřídal sám 
staronový starosta obce pan ing. A.Gec.  
 

Pokračování na straně 7 



 
 

Pokračování ze  strany 6 
 
Jejich přítomnost povýšila úroveň této akce, 
prokázala zájem zastupitelstva obce o společné 
dění v obci, s radostí a uspokojením můžeme se 
těšit na další dobrou spolupráci. 
 
Jak už bývá zvykem, tak při tomto posezení přišly 
nám předvést svůj kulturní vánoční program děti 
mateřské školy. Pod vedením své ředitelky paní 
Milady Tiché předvedly děti svá recitační, pěvecká 
a pohybová vystoupení plná Mikulášů, čertů a 
zvířátek. Každý sólový i sborový výstup byl 
odměněn upřímným potleskem přihlížejících, u 
mnohých pak také uspokojením nad uměním svých 
rodinných potomků. 
 
Po zprávě o činnosti klubu přednesené 
předsedkyní paní M.Hradilovou, poděkovala také 
všem za podíl své pomoci vynaložené na přípravu 
této výroční akce. Aby potvrdila upřímnost svých 
slov, vyzvala všechny přítomné ku společnému 
přátelskému přípitku před podáním občerstvení a 
družnou diskuzí. Po příchodu čtyřčlenné hudební 
skupiny vedené kapelníkem p. Květ. Pospíšilem byl 
dán prostor hudbě, zpěvu, tanci, pohodě a 
spokojenosti.  
 
Dominantní skutečností večerní zábavy byla 
možnost získání výhry v bohaté tombole, ve které 
čekalo na své šťastné výherce asi sedmdesát cen. 
Své dárkové předměty, výrobky a laskominy 
věnovali převážně členi a členky klubu seniorů, 
významným příspěvkem byly také dary sponzorů 
prosperujících firem – p. J. Škrdlíka, ing. T. 
Pospíšila, ing. A. Gece, Sudolského, paní Volkové 
aj. Všechny předměty byly vylosovány do rukou 
šťastných výherců. Na někoho se štěstí usmálo 
vícekrát, byli však i takoví, kteří své štěstí musí 
zkusit příště. 

 
Kdo s úsměvem dává jen lásku s přátelstvím, 

ten s úsměvem vstává, svět zdá se krásnějším. 
Kdo s úsměvem dává ten najde přátel pár, 
jen tak se to stává – přítel je vzácný dar! 

 
Ano, v tomto duchu přátelské pohody, radosti a 
popovídání si bylo motivováno naše seniorské 
posezení. 
 
Proto členové výboru našeho klubu děkují všem za 
přispění svým přístupem – radou, prací, aktivitou, 
nápaditostí, materiálními dárky a jinými prvky, které 
napomáhají naší společné věci. Vytrvalé, hodnotné 
přátelství nechť je naším stálým přáním, kterému 
dáme sami skutečnou a hodnotnou podobu. 
 

Zdeněk Malének 

 
VÁNOČNÍ POČTENÍČKO NA ZÁVĚR 

 
Barborka – zvyk z dávných časů 

 
Dnes stále ještě naprosto 
běžný zvyk trhání třešňových, 
březových či švestkových 
větviček na svatou Barboru, 
tedy 4. prosince, je vlastně 
poselstvím z pradávna. 
 

Za časů, kdy většina země byla pokryta tak hustým 
lesem, že si jeho nepropustnost dokážeme jen těžko 
představit, procházel i naším územím mýtický národ 
Keltů. Ač se to zdá k nevíře, neb nezanechali nám po 
sobě písemných památek, některé z jejich zvyků se 
dochovaly v různých podobách dodnes. A jedním 
z nich je právě barborka. 
 
Je známo, že den 24. prosince byl pro Kelty dnem 
počátku nového cyklu života na zemi, dnem návratu 
slunce – slunovratu. Keltové určovali běh času 
z přírody, jejíž zákonitosti znali tak dobře, že se nám o 
pro ně zřejmých souvislostech může jen zdát. 
V dobách, do kterých se jen na malou chvilku vracíme, 
nebylo vždy snadné pozorovat oblohu v období vánic a 
četných promenád těžkých mraků a pro stanovení dne 
zimního slunovratu bylo potřeba najít jinou metodu.  
 
Keltové si samozřejmě věděli rady. Vypomohli si 
nesmírně něžným, poetickým a přesto jednoduchým 
obyčejem – trháním větviček  - barborek. Sledovali 
větvičky výše zmíněných ovocných stromů a právě 
v den, který dnes označujeme jako 4. prosinec den 
svaté Barbory, je utrhli (ne uřezali), dali do nádoby 
s vodou, aby pak k jejich radosti ráno v den slunovratu 
(24. prosince) rozkvetly a oznámily návrat slunce.  
 
A rozkvétaly tak až do přelomu 19. a 20. století. Jenže 
v dnešní moderní době, plné elektrickým kabelů a 
různých potrubí, jsou křehké účinky životních sil na 
pupence natolik narušeny, že tyto „životní hodiny“ 
nejdou a květy se často rozvíjí ještě před štědrým 
dnem, 24. prosincem. 
 
Takže, pokud budete ti šťastni, kterým barborky 
opravdu rozkvetou 24. prosince ráno, zkuste si kromě 
toho, že se svobodná dívka do roka vdá, připomenout i 
dávné poselství těchto drobných kvítků: „Přišly Vánoce, 
nový rok a přinášejí nový život! Nová šance vše 
napravit, být opatrnější a předcházet životním i 
zdravotním nesnázím!“  Využijete tuto šanci? 
Hodně štěstí! 

Jaroslava Zacpalová 
 
 
 
 



 
 
 
 
 

     KOLOBĚH ČASU 
 

SKONČILO ZIMNÍ KLÁNÍ 
VESNA SI CESTU RAZÍ 
VE STÍNU JEŠTĚ MRAZÍ 
RADOSTNÉ SLZY TÁNÍ 

 
SLUNEČNÉ LÉTO KRÁČÍ 
Z ÚRODNÉ PŘÍRODY 
VYDÁVÁ SVÉ PLODY 
OŽILA HNÍZDA PTAČÍ 

 
LISTÍ STROMŮ NÁHLE PADÁ 
PORYVEM ZAS VÍTR VANE 
A NA LÁNECH HANÉ 
JE ZIMNÍ NÁLADA 

 
NASTÁVÁ DLOUHÁ NOC 
JÍNÍ MRÁZ I SNÍH 
JÍZDA NA SANÍCH 
ČAS VÁNOC 

 
… Řím… 

 
 

 
 
 
 

 
Zastupitelstvo obce Hlušovice 

přeje občanům příjemné vánoční svátky 
v kruhu svých blízkých. 

 
Do nového roku 2007 

hodně zdraví, lásky a dobré  nálady. 
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